
 
 

Zadeva: Zapisnik 44. redne seje NSVS in PS SINTEZE-KCD 

44. redna seja je spet potekala preko elektronskih medijev in sicer v torek, 11. aprila 2023 med 17. in 18. uro 
po naslednjem dnevnem redu: 
   1. Informacije o pripravah na sestanek s predsednico Odbora za notranje zadeve, javno in lokalno upravo; 
   2. Informacije o problemih projekta 2TDK; 
   3. Sestanek s predstavnikom OSCE-ODIHR; 
   4. Razno 

Ad 1) Odbor za notranje zadeve, javno upravo in lokalno samoupravo; 
Po vztrajnem kontaktiranju s predstavniki Odbora nam je uspelo dobiti termin za sestanek s predsednico gospo 
Terezo Novak. Sestanek bo v ponedeljek, 17. aprila ob 14.30 uri. Namenjen je dogovarjanju o organizaciji 
odprte javne seje Odbora, namenjene problematiki demokratizacije volilnega sistema.  

Naš cilj na tem razgovoru je predvsem dogovor, da je eden glavnih sklepov javne seje, da se še letos 

izvede REFERENDUM o teh vprašanjih, kjer bi se volivci opredelili, ali se strinjajo z načrti 

političnih strank, da se izvede zgolj manjša korektura sistema (uvedba neobveznega, zgolj 

relativnega prednostnega glasu) ali pa želijo poglobljeno revizijo sistema, ki bi naposled prinesla 

volivcem tisto, kar nam Ustava zagotavlja že tri desetletja: odločilen vpliv na izvolitev konkretnih 

poslancev. To alternativo smo v konkretni zakonski obliki pripravili v NSVS oz. SINTEZI-KCD, 

kjer predlagamo, ob ohranjanju proporcionalnega sistema, neposredne volitve polovice poslancev v 

dvokrožnem večinskem sistemu, uvedbo domicila za kandidate, jasnejše opredelitve odgovornosti 

poslancev z možnostjo njihovega odpoklica, spremenjen sistem volilnih enot in okrajev ter drugačen 

obračun rezultatov. (Naši predlogi so dostopni  tukaj ).  

Osnutek referendumskega vprašanja je že pripravil dr. Ciril Ribičič. 

Sestanka naj bi se udeležili: dr. C. Ribičič, dr. I. Svetlik, dr. R. Bohinc, mag. E. M. Pintar in M. Marc. 

Po sestanku bo pripravljena pisna informacija. 

Ad 2) Drugi tir  
Predsedujoči je prisotne seznanil s potekom interne razprave o izvajanju projekta 2TDK (ki smo jo organizirali 
dne 6. 4. 2023), za katero je bilo pripravljenega kar precej gradiva. Uvodno informacijo o 6. Poročilu PSCN vladi 
o poteku projekta je podal avtor osnutka Poročila, dr. Damir Josipovič. 

Na tej podlagi smo oblikovali posebno pismo predsedniku PSCN, g. Jadranu Bajcu. Ker pismo obravnava tudi 
vprašanja, za katera sta neposredno odgovorna MZI in/oz. vlada, smo pismo poslali v vednost tudi njim. Po 
dogovoru naj bi problematiko, ki jo odpira pismo, obravnavali na seji PSCN dne 14. 4. 2023. pismo bo po tej 
obravnavi dostopno tudi na naši spletni strani. 

Ad 3) Srečanje odposlanec OSCE-ODIHR 
Gospa Eva Marn nas je obvestila, da 17. in 18. aprila prihaja v Slovenijo odposlanec OSCE-ODIHR, ki se ukvarja 
s problematiko volilnih sistemov in volitev. Predlagala je neposreden pogovor z njim. Povabilo za pogovor  smo 
sprejeli, pogovora se bo udeležil dr. I. Svetlik (mogoče še kdo).  

Ad 4) Posebne razprave oz. sklepov pod to točko ni bilo. 

Zapisnik pripravil: Emil Milan Pintar 

P. S.: Ob vseh težavah, ki jih imamo pri kontaktiranju s predstavniki vlade oz. realizaciji obljubljenih sprememb 
(da ne pozabimo: spremembo volilnega sistema je vlada zapisala v svojo Koalicijsko pogodbo), je nekatere prav 
gotovo presenetil nastop g. Anžeta Logarja na Osmi akademiji javnega sektorja, kjer se je odločno zavzel za 
temeljito prenovo volilnega sistema, približno v smeri, ki jo predlagamo mi. Tudi če bo to samo slogan 
njegovega vstopanja v aktualno politiko, s tem ni samo izzval vlade, temveč jo je potisnil globoko v defenzivo. 
Vprašanje je, ali se vladni strokovnjaki zavedajo pomembnosti tega vprašanja. 

Na to temo sem pripravil kratek zapis, ki ga v razmislek prilagamo k temu zapisniku.  Priloga! 

http://koalicijacivilnedruzbe.si/wp-content/uploads/2023/04/VS-je-hrbtenica-a.pdf

